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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor emeli meg a kormány a nevelőszülőknek járó 
havi alapellátást?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A sajtó is foglalkozott a közelmúltban a nevelőszülők helyzetével, illetve az állami gondoskodásban
élő  gyermekekkel.  Ezekből  sajnos  az  látszik,  hogy  kevés  a  nevelőszülő.  Nemrégiben  az  SOS
Gyermekfalvak hívta fel a figyelmet arra, hogy kétezer nevelőszülő hiányzik ahhoz, hogy minden
gyerek családban nőhessen fel. Sajnos mára az egészen kicsiknek is egyre kevesebb az esélyük arra,
hogy nevelőszülőhöz kerüljenek.

Az egyik probléma az,  hogy legalább négy gyereket kell  gondoznia egy nevelőszülőnek ahhoz,
hogy a fizetése elérje a minimálbért. Ha csecsemőt visznek haza a nevelőszülők, akkor a feleségnek
otthon kell maradnia. Ezt ma már kevesen engedhetik meg maguknak, hiszen olyan alacsony ezért a
munkáért járó juttatás, hogy abból nem lehet megélni. A nevelőszülő kap egy alapösszeget, ezen
felül jár még gyerekenként 47 ezer forint kiegészítő juttatás, ez a két összeg a havi jövedelme. Az
ellátmányt, ami 54 ezer forint, kizárólag a gyerekre lehet költeni, ennyi pénzből kell megoldani az
étkeztetését,  ruhavásárlást,  a  fejlesztő  órákat,  mindent.  Ez  a  manapság  csak  nehezen,  vagy
egyáltalán nem oldható meg. Ahol több gyermek is nevelkedik, esetleg saját gyerekkel együtt, ott
magasabb a rezsi költség is.

 

A fentiekkel kapcsolatban tisztelettel kérdezem Miniszter úrtól:

 

1. Mikor emeli meg a kormány a nevelőszülőknek járó havi alapellátást?



2. Mikortól hajlandó a kormány legalább inflációkövetővé tenni a gyermekek után járó ellátmányt?

3. Milyen megoldásokat tervez a kormány a nevelőszülői hivatás népszerűsítésére?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2023.12.12.
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